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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem igazságos az adórendszer?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Abban nincs  vita  köztünk,  hogy gazdasági  válság van.  Abban már bizonyosan van,  hogy ezt  a
válságot a kormány hogyan kezeli. Mert az én és a politikai közösségem álláspontja szerint szinte
sehogy.  A  bértámogatásokra  hónapokat  várnak  a  magyar  vállalkozások,  a  munkáltatói
járulékcsökkentés pedig nem érinti a munkavállalók nettó jövedelmét, tehát azt amit hazavisznek.

A mostani  iszonyatos  válsághelyzetben  pedig  tökéletesen  kirajzolódnak  a  magyar  adórendszer
igazságtalanságai, strukturális problémái.

Nem véletlen, hogy az LMP olyan módosító javaslatot nyújtott be múlt héten a szja törvényhez, ami
egyrészt  a  munkavállalói  járulékokat  csökkenti,  másrészről  a  többkulcsos  személyi
jövedelemadónkkal  a  kevesebbet  keresők  kevesebbet  adóznának  és  adómentessé  válna  a
minimálbér. 

Miniszter  Úr!  Ön  szerint  mennyire  igazságos  egy ilyen  válsághelyzetben,  általában  a  Nemzeti
Együttműködés rendszerének 11. évében, hogy a magyar munkavállalók még a minimálbér után is
adóznak? Ön szerint mennyire igazságos az, hogy én ugyanolyan adókulccsal adózom a képviselői
fizetésem után, mint az, aki havi 200 ezer forintot keres? Mert szerintünk ez igazságtalan, káros, és
növeli a jövedelmi-társadalmi különbségeket.

A negatív értelemben vett Európa-bajnok bérterhek és nettó jövedelmek mellett itt van az a tény is,
hogy idén még tovább gyorsul az infláció,  az élelmiszerek az átlagosnál is  nagyobb mértékben
drágulnak, ami elsősorban az alacsony jövedelmű rétegeket sújtja. A magyar kormány mégsem tesz
semmit.  Pedig  nagyon  régóta  követeljük,  hogy  az  alapvető  élelmiszerek  áfáját  egységesen
csökkentsék  5  százalékra,  különösen  ebben  a  mostani  válsághelyzetben.  De  Önök  ezt  rendre



elutasítják.

Miniszter  Úr!  Ön  igazságosnak  tartja,  hogy  egy  gyémántkarkötő  ugyanolyan  áfakulccsal
rendelkezik,  mint az alapvető élelmiszerek? Nem az lenne a helyes és igazságos Ön szerint,  ha
minden alapvető élelmiszer egységesen a legkisebb adókulccsal rendelkezne?

Üdvözlettel, 

Csárdi Antal 
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